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Virtues And Vices

Virtues and vices-لذائالفضائل والر

1. Compel yourself to [acquire] virtues, for indeed you have a natural propensity for vices.

.ـ أكرِه نَفْسكَ علَ الفَضائل، فَإنَّ الرذائل أنْت مطْبوعٌ علَيها1

2. Ascending towards virtues is a hardship that saves.

.ـ اَلارتقاء إلَ الفَضائل صعب منـْج2

3. Your knowledge conveys your merit and your generosity tells of your kindness.

.ـ ينْبِ عن فَضلكَ علْمكَ وعن إفْضالكَ بذْلُك3َ

4. When you keep away from the forbidden, refrain from that which you are unsure about, fulfil that
which is obligatory and perform the acts that are recommended, then you have perfected the virtues of
faith.

4الدِّين ف لْتمفَقَدْ أك لبِالنَّواف تَنَفَّلْتوضاتِ، وفْرالم تيهاتِ وأدالشُّب نع تعررماتِ، وتَوحالم تـ إذَا اتَّقَي
لاَلفَضائ.

5. The peak of [all] merits is controlling anger and eradicating lustful desires.

5ةوبِ وإماتَةُ الشَّهلْكُ الغَضم لالفَضائ ساـ ر.
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6. During successive hardships the virtues of a person become manifest.

.ـ عنْدَ تَعاقُبِ الشَّدائدِ تَظْهر فَضائل الإنْسان6ِ

7. The symbol of a person’s merit is his intelligence and good character.

7هخُلْق نسوح ،قْلُهع ءرالم نْوانُ فَضيلَةـ ع.

8. The highest of all merits is intelligence.

8قْلالع لةُ الفَضائـ غاي.

9. The highest of all merits is knowledge.

9لْمالع لةُ الفَضائـ غاي.

10. The merit of a man is known from his speech.

10هلقَو نم فرعي لجالر لـ فَض.

11. Merit is [acquired] by perfection [of character] and noble deeds, not through excessive wealth and
eminent feats.

.ـ اَلفَضيلَةُ بِحسن المالِ، ومارِم الأفْعالِ، لابِثْرة المالِ وجلالَة الأعمال11ِ

12. Virtue is overcoming [one’s bad] habit.

12ةةُ العادـ اَلفَضيلَةُ غَلَب.

13. The pride of a man is by his merit, not because of his origin [and lineage].

13هللابِأص هلبِفَض ءرالم ـ فَخْر.

14. The merit of a person is [lies in] doing good to others.



.ـ فَضيلَةُ الإنْسانِ بذْل الإحسان14ِ

15. He who overcomes his anger and controls the impulses of his lustful desires has acquired virtue.

15هتولَكَ نَوازِعَ شَهمو ،هبغَض غَلَب نم ـ فازَ بِالفَضيلَة.

16. It suffices as a merit for a man to humble himself.

16هنَفْس صّنَقفَضيلَةً أنْ ي ءربِالم فـ ك.

17. The perfection of virtues is [in] honourable qualities.

17قالخَلائ فشَر لالفَضائ مالـ ك.

18. The human being has two merits: intellect and speech; he derives benefit through his intellect and
benefits others by his speech.

.ـ للإنْسانِ فَضيلَتانِ: عقْل، ومنْطق، فَبِالعقْل يستَفيدُ، وبِالمنْطق يفيد18ُ

19. Lineage is not defined by the fathers and mothers, rather [it is defined] by the praiseworthy merits.

.ـ لَيستِ الأنْساب بِالآباء والامهاتِ لنَّها بِالفَضائل المحمودات19ِ

20. One whose merits are few, his means are weak.

20لُهسائو فَتعض لُهفَضائ قَلَّت نـ م.

21. From the best of merits is accepting the excuse of the wrongdoer.

21ذْرِالجانع ولقَب لالفَض نسأح نـ م.

22. It is from the merit of a man not to put the one whom he has been forbearing with under obligation.

22هلْمح لَهتَما احبِم نمأنْ لا ي لجالر لفَض نـ م.



23. Performing good deeds and spreading goodness are from the greatest virtues.

.ـ من أفْضل الفَضائل اصطناعُ الصنايِـع، وبث المعـروفِ 23

24. Through the gaining of merits the enemy is subdued.

.ـ بِاكتسابِ الفَضائل يبت المعادي24

25. The consolidation of merits is in doing good to the freeman and being kind to the people of virtue.

.ـ جِماعُ الفَضل ف اصطناع الحرِ، والإحسانِ إل أهل الخَير25ِ

26. Safeguarding the tongue and doing good to others are from the best merits of a human being.

.ـ حفْظُ اللّسانِ وبذْل الإحسانِ من أفْضل فَضائل الإنْسان26ِ

27. Become distinguished by virtues and renounce vices.

27لذائالر نم ِءرتَبم ،لفاً بِالفَضائتَّصم نـ ك.

28. The best of virtues is granting the wishes and fulfilling the needs of the seeker and being moderate
in what one seeks.

.ـ أفْضل الفَضائل بذْل الرغائبِ، وإسعاف الطَّالبِ والإجمال ف المطالب28ِ

29. The best of virtues is establishing ties with the one who has distanced himself, being cordial with the
one who is averse, and holding the hand of the one who stumbles.

.ـ أفْضل الفَضائل صلَةُ الهاجِرِ، وإيناس النّافرِ، والأخْذُ بِيدِ العاثر29ِ

30. Verily only the virtuous know the merit of the people of virtue.

30لولُوا الفَضا لالفَض للأه لالفَض رِفعـ إنَّما ي.



31. Your virtue is proven by your action and your munificence by your open-handedness.

.ـ يستَدَل عل فَضلكَ بِعملكَ، وعل كرمكَ بِبذْلك31َ
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